
  1  
 28 april 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

   

Nacka stadshus Kl 18.00-23.05 

 

Utses att justera Lars Stenholm Lena Rönnerstam 
Justeringsdatum 6 maj 2014 Paragrafer §§ 75-102 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Helena Meier 

 Ordförande  

  Gunilla Elmberg 

 Justerande  

  Lars Stenholm 

  Lena Rönnerstam 
 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 28 april 2014 
Anslaget sätts upp 7 maj 2014 
Tid för laglighetsprövning 7 maj- 28 maj 2014 
Anslaget tas ned  29 maj 2014 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 
 



 2  
 28 april 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T  
Mats Gerdau X  Petter Larsson T From § 80 
Cathrin Bergenstråhle X  Danuta Knapp -  
Linda Norberg X From § 80 Anders Bruhn -  
Ingegerd Thorngren X  Christer Lydig T  
Tobias Nässén X From § 80 Henrik Barck T  
Ylva Sandström X From § 80 Helene Skantze -  
Mikael Sandström -  Magnus Plathin T From § 80 
Lotta Riedel X From § 80 Johan Hiller T From § 91 
Annika Jung  X From § 77 Anders Markow N  
Magnus Bergman X  Linda Ohlson N From § 80 
Eva Närvä Eickenrodt X  Gun Lingberth N From § 80 
Lars Berglund X From § 80 Monika Segerman N  
Peter Zethreus X  Dominique Faymonville N  
Magnus Wakander -  Eivor Örenmark N  
Nicole Bistoletti -     
Vilma Mori Aguilar -     
Lars Stenholm X     
Gunilla Elmberg X     
Börje Wessman X     
Ann Hafström X §§ 80-90    
Eric Lindahl X     
Anna Trygg X From § 80    
Richard Wendt X From § 80    
Susann Markow X     
Pernilla Hsu X From § 80    
Mikael Östlund X From § 80    
Lennart Bergh X     
Margareta Hjelmstad -     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  
Stefan Saläng  X  Mohammad Noori -  
Gunilla Grudevall-Steen X  Gertrud Lindgren N  
Monica Brohede Tellström   X  Sten Grack N  
Anne Skoogh X  Bjarne Hanson N From § 80 
Mats Granath X     
Kurt Björkholm X     
Anna-Karin Boréus X      
Centerpartiet (C) 
Leif Holmberg X  Mia Wallgren N From § 80 
Hans Peters X  Ingmar Sahlgren N From § 77 
Kristdemokraterna (KD) 
Jan-Eric Jansson X  Anna-Lena S Helgesson N §§ 80-87 
Anders Tiger X  Birgitta Husén N  
Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 
Gunnel Nyman Gräff  X  Anders Nilsson -  
Josef Tekle -  CarlMagnus Grenninger -  
Zakia Mirza X  Birgitta Norström T  
Mattias Qvarsell X  Mohamed Ghrissi T From § 80 
Kaj Nyman X  Suzanne Weigl T  
Emil Claesson -  Daniel Costa T  
Tuija Meisaari-Polsa X     
Frida Nordström -     
Lena Rönnerstam X     
Pia Ellström X     
Erik Svanfeldt -     
Miljöpartiet de gröna (MP)  
Sidney Holm X  Magnus Söderström N Tom § 90 
Brita Ström X  Elisabeth Karlsson -  
Gudrun Hubendick X  Roland von Malmborg T From § 91 
Per Chrisander X     
Kerstin Nöre Söderbaum X Tom § 90    
Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Staffan Waerndt N  
Mikael Carlsson X  Rahim Jafari N  
Johan Kjellman X     
Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson -  Lars Örback -  
Agneta Johansson X   Camilla Carlberg T From § 80 
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§ 75 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Lars Stenholm och Lena Rönnerstam att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 6 maj 2014 kl 16.30 i Nacka 
stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
  



 8  
 28 april 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 76 Dnr KFKS 2014/281-439 

Enkel fråga om Skuruparken  
Enkel fråga till naturreservatsnämndens ordförande den 17 mars 2014 av Christina Ståldal 
(NL) 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga   
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 mars 2014 
Ärendet bordlades.  
  

Protokollsanteckning 
Stefan Saläng lät anteckna följande. 
 
”Vid behandling av en enkel fråga i kommunfullmäktige får enligt kommunallagen bara den 
som ställer fråga och den som svarar delta i överläggningen.  
 
Folkpartiet medverkade aktivt till kommunens beslut år 2011 att göra Skuruparken till 
naturreservat. Beslutet, som överklagades av markägaren och några stugägare, upphävdes 
av Länsstyrelsen med hänvisning till till formella brister. Kommunstyrelsen uppdrog den 30 
september 2013 åt Naturreservatsnämnden att återkomma till KF med ett reservatsförslag 
senast den 17  mars 2014. Det har nu visat sig att denna tidplan inte håller och att nämnden 
nyligen beslutat - trots att Länsstyrelsen tillstyrker bildandet av ett reservat - att genomföra 
ännu ett samråd, det fjärde i ordningen.  
 
Vi ställer oss kritiska till - och oroas av - utvecklingen i Skuruparken under tiden medan 
överklagandet prövats och tiden därefter. Det handlar bl a om nya och avsevärt förlängda 
arrendekontrakt, otillåten byggverksamhet och utannonsering av arrendekontrakt utan 
omnämnande pågående reservatsbildning.  
 
Folkpartiets uppfattning är att det som skett och sker i Skuruparken efter reservatsbeslutet 
2011 är oacceptabelt och helt klart riskerar att försvåra eller rent av omöjliggöra ett 
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förverkligande av naturreservat. Vi förutsätter därför att kommunen vidtar alla de åtgärder 
som det enligt Miljöbalken och det interimistiska förbudet finns stöd för.” 
 
- - - - - 
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§ 77 Dnr KFKS 2014/281-439 

Enkel fråga om analyser om T-banesatsningen  
Enkel fråga till kommunstyrelsens ordförande den 28 april 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga   
 
- - - - - 
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§ 78 Dnr KFKS 2014/277-315 

SL-kort för att nyttja bilparkering 
Interpellation den 17 mars 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 79 Dnr KFKS 2014/278-007 

Interpellation om revisionsrapport nr 6/2013 
Interpellation den 17 mars 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Protokollsanteckning 
Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 
 
”Det finns anledning lyfta fram de brister revisorerna dokumenterat angående hur 
kommunen bokför kostnader för VA- respektive gatukostnader i exploateringsprojekt. 
Tidigare har  dokumenterats brister i upphandlingar, kostnadskontroller  mm i 
mångmiljonbelopp och fråga är om kommunen har vidtagit åtgärder som gett effekt. De 
grundläggande problemen är tre enligt min mening. Dels att kommunen systematiskt pådyvlar 
berörda fastighetsägare höga kostnader över vilka de inte får inflytande för gatuombyggnader i samband 
med genomförande av kommunala VA-system samt att deras synpunkter i övrigt åsidosätts. Dels 
att kommunen lägger kostnaderna på fastighetsägarna och medborgarna utan 
tillfredsställande kostnadsstyrning/kostnadskontroll trots att det gäller belopp i 
hundramiljonersklassen. Dels att man i de kommunala VA-systemen transporterar avfall 
med dricksvatten. Ombyggnad till kommunala VA-system i Nacka är inte hållbart, 
ekonomiskt eller ekologiskt. Inte heller socialt, eftersom det medför betydande kostnader 
för fastighetsägarna.   
 
Vattentjänstlagen tillåter inga andra kostnader än VA-relaterade att belasta VA-kollektivet. 
Kommunen agerar med omfattande gatuombyggnader i samband med genomförande av 
kommunala VA-system och över dessa åtgärder och kostnader har/får berörda 
fastighetsägare inget inflytande och inte heller medborgarna. Ändrings- och tilläggsarbeten 
och deras följdverkan på kostnaderna för projekten är en betydelsefull faktor för den 
kostnadsökning som skett och sker till mångmiljonbelopp. Var dessa kostnader hamnar bör 
man rimligen få svar på. De styrande i kommunen borde ha mycket att vinna på att skaffa 
sig styrmedel att kontrollera sina utgifter i allt, från upphandling till slutredovisning och 
rent av hushålla med sina/medborgarnas skattemedel.   
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Frågan är när man lägger mer energi på det än att höja låneskulden.  Revisorerna behövs.”   
 
- - - - - 
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§ 80 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (S) för tiden intill utgången av 
2014 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Frida Punar, Oxelvägen 29, 7, 138 31 ÄLTA. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 mars 2014 § 54 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 3 februari 2014 § 11 
Ärendet bordlades. 
 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 december 2013 § 299 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 81 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (C) 
i arbets- och företagsnämnden från Susanne von 
Tiedemann samt val av ny ledamot för tiden intill 
utgången av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Claes Tarras Ericsson, Värmdövägen 919, 132 36 SALTSJÖ-BOO. 
 
- - - - - 
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§ 82 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (M) för tiden intill utgången av 
2014 efter Filip Wiljander som entledigats 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Bo Bergkvist, Tibastvägen 25, 138 35 ÄLTA. 
 
 
- - - - - 
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§ 83 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i tekniska nämnden från Ann Olsson samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 84 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i miljö- och stadsbyggnadsnämnden från Paula 
Brunes samt val av ny ersättare för tiden intill utgången 
av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Filip Wiljander, Skogalundsklippan 16, 131 39 NACKA. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
 
- - - - - 
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§ 85 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(C) i arbets- och företagsnämnden från Elisabeth Därth 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Johan Krogh, Sleipnervägen 14, 133 38 SALTSJÖBADEN. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 86 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(M) i kulturnämnden från Filip Wiljander samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs nuvarande ersättaren Adrienne Teleki. 
 
Som ny ersättare väljs Erik Elkan, Setterwalls Väg 12,131 36 Nacka. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
 
- - - - - 
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§  87 

Begäran om entledigande från uppdrag (S) som 
ersättare i Nacka kommunfullmäktige från Anders 
Nilsson 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Anders Nilssons begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - -  
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§ 88 KFKS 2013/191-040 

Årsredovisningar 2013 för de helägda kommunala 
aktiebolagen 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nysätra Fasighets AB, Nacka Energi 
AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB för år 2013 till protokollet. 
  
Kommunfullmäktige beslutar om utdelning från Nacka stadshus till Nacka kommun på 
26,3 miljoner kronor avseende år 2013. 
 
Kommunfullmäktige beslutar om koncernbidrag från Nacka Energi AB till Nacka stadshus 
AB om 29,5 miljoner kronor avseende år 2013. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende år 2013 för Nysätra Fastighets 
AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB.  
 
 
Bolag Rörelseresultat 2013 Rörelseresultat 2012 
Nacka Stadshus AB 32,5 miljoner kronor 22,2 miljoner kronor 
Nysätra Fastighets AB -0,4 miljoner kronor 0,5 miljoner kronor 
Nacka Energi AB 28,5 miljoner kronor 16,4 miljoner kronor 
 
Nacka Stadshus AB bedriver ingen egen verksamhet utan förvaltar aktier i de helägda 
dotterbolagen Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi bedriver 
elnätverksamhet samt sidoordnad verksamhet, främst nätadministrativa tjänster. Nacka 
Energi Försäljning är ett helägt dotterbolag till Nacka Energi. Nysätra Fastighets AB äger 
fastigheten 269:1 och bedriver hyresverksamhet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 17 april 2014 § 68 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 mars 2014 
Årsredovisning 2013 Nacka Stadshus AB 
Årsredovisning 2013 Nysätra Fastighets AB 
Årsredovisning 2013 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2013 Nacka Energi Försäljnings AB 
Granskningsrapport 2013 Nacka Stadshus AB 
Granskningsrapport 2013 Nysätra Fastighets AB 
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Granskningsrapport 2013 Nacka Energi AB 
Granskningsrapport 2013 Nacka Energi Försälnings AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 68 
Kommunstyrelsen noterade årsredovisningarna avseende år 2013 för Nysätra Fastighets 
AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB.  
 
Årsredovisningarna avseende 2013 överlämnas till årsstämmorna för Nysätra Fastighets 
AB, Nacka Energi AB inklusive dotterbolag samt Nacka stadshus AB med instruktion att 
godkänna respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner. 
 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nysätra 
Fasighets AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB 
för år 2013 till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar om utdelning från Nacka 
stadshus till Nacka kommun på 26,3 miljoner kronor avseende år 2013. 
 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar om koncernbidrag från Nacka 
Energi AB till Nacka stadshus AB om 29,5 miljoner kronor avseende år 2013. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att verksamheten i Nysätra Fastighets AB uppfyller ändamålen 
som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
kommunallagen. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att verksamheten i Nacka Energi AB, inklusive dotterbolag, 
uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att verksamheten i Nacka Stadshus AB uppfyller ändamålen 
som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
kommunallagen. 
 
Kommunstyrelsen beslutade om omedelbar justering av ärendet. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Leif Holmberg och Jan-Eric Jansson, Linda 
Norberg, Ylva Sandström, Eva Öhbom Ekdahl, Tobias Nässén, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Stefan Saläng yrkade, med instämmande av Zakia Mirza, Sydney Holm, Monica Brohede 
Tellström,  Johan Kjellman; Kerstin Nöre Söderbaum, att utdelningen från Nacka Energi 
ska uppgå till 10,8 miljoner kronor i överensstämmelse med kommunfullmäktiges beslut 
om avkastningskrav på totalt 14 miljoner kronor, i ärendet om mål och  budget för 2013. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att noterar 
årsredovisningarna för Nysätra Fasighets AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings 
AB samt Nacka Stadshus AB för år 2013 till protokollet och att besluta om koncernbidrag 
från Nacka Energi AB till Nacka stadshus AB om 29,5 miljoner kronor avseende år 2013. 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om utdelning från Nacka 
stadshus totalt till Nacka kommun på 26,3 miljoner kronor avseende år 2013 mot Stefan 
Salängs yrkande om utdelning från Nacka Energi via Nacka stadshus till Nacka kommun 
på 10,8 miljoner kronor och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster för Mats Gerdaus yrkande och 
28 röster för Stefan Salängs yrkande.Fullmäktige hade således beslutat i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande.Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 
 

Reservationer 
Stefan Saläng anmälde att Folkpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Kan Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
beslutet. 
 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau ingav följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Årsredovisningen för 2013 visar att Alliansmajoriteten har förmåga att ta ansvar både för 
ekonomi och verksamhet, såväl kortsiktigt som långsiktigt. Ekonomin är god. Det är ett 
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överskott (enligt balanskravet) på 102 Mkr, vilket ska jämföras med budget på 74 Mkr och 
2012 års resultat på 33 Mkr.  
  
I resultatet finns både kostnader och intäkter av engångskaraktär. Exempelvis är Nacka 
Energi ett välskött företag som redovisar ett större överskott än planerat (15 Mkr), bl a 
beroende på framgångsrik sidoverksamhet. Vi ser det som naturligt att detta överskott ingår 
i kommunens samlade resultat.”  
 
Jan-Eric Jansson ingav följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Strategin för minskad energianvändning, som omfattar Nackas kommunala verksamheter, 
är bra. Men Nacka Stadshus AB omfattas inte av denna strategi och inte heller 
dotterbolaget Nacka Energi AB. Kristdemokraterna hävdar att Nacka Stadshus AB också 
ska innefattas i kommunens strategi för minskad energianvändning. 
 
Nacka Energi AB bör också kunna ha en ledande roll för hela Nackasamhället genom att 
skapa incitament för sparsam energianvändning. Det har företaget redan börjat med, till 
exempel genom byte av elmätare som uppmuntrar brukare till sparsamhet och genom 
effektivisering av ledningssystemet. Men även om det har genomförts ett antal åtgärder, så 
vill vi att Nacka Energi AB ska ha uppdraget att ta fram ytterligare åtgärder för att främja 
ett mindre energikrävande samhälle. 
 
Vi menar också att Nacka kommun bör gå vidare i sin strategi och verka för att all 
verksamhet i samhället ska bli mer energieffektiv. Det kan inte vara påtvingade åtgärder, 
som i den kommunala verksamheten, utan ska bygga på frivillighet och kunskap om att 
energisparåtgärder lönar sig. 
 
Det framgår av strategin att ’i framtiden bör kommunen planera för att placera simhallar 
och ishallar i direkt anslutning till varandra för att kunna dra nytta av varandras spillvärme* 
Hur mycket är vinsten? frågar vi oss. Och kommer det ha någon betydelse för placering av 
framtida simhallar? ” 
 
Agneta Johansson ingav följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Att ta ut en större summa från Nacka stadshus än den budgeterade innebär i praktiken att 
man tar medel från Nacka Energi som skulle behöva pengarna för att bygga upp en 
kapitalbuffert för att klara av framtida stora investeringar. Det är fel att frisera kommunens 
resultat genom att på det här försämra Nacka Energis resultat.” 
 
 
 
Sidney Holm ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Vi motsätter oss det extra stora koncernbidraget från Nacka energi. Av bidraget på 29,5 
Mkr från Nacka energi borde det ”extra” bidraget på 15,5 Mkr (det utöver 14 Mkr) behållas 
i bolaget. Nacka energi står inför ett enormt investeringsbehov nu när västra Sicklaön ska 
förtätas. Elnätet borde också byggas om för att klara snabbladdning av elbilar vilket det inte 
klarar av idag. Det extra koncernbidraget verkar bara vara till för att frisera till siffrorna 
inför valet och ställa Moderaterna i en bättre dager.” 
- - - - - 
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§ 89 Dnr KFKS 2012/156-040 

Nacka kommuns årsredovisning för 2013 

Beslut 
• Kommunfullmäktige beslutar om en avsättning till resultatutjämningsreserv med 41 

miljoner kronor. 
• Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2013. 

 

Ärendet 
Nacka kommuns årsredovisning för 2013 innehåller i huvudsak 

• en redogörelse om kommunens och kommunkoncernens ekonomi 2013,  
• en uppföljning av kommunens åtta övergripande mål, 
• en redogörelse om kommunens medarbetare och  
• en sammanfattande beskrivning av kommunens verksamheter under 2013.  

 
Kommunens resultat för såväl verksamhet som insatta resurser 2013 var bra. Nöjdheten 
bland medborgare och brukare var inom många områden hög i jämförelse med andra 
kommuner. Resultaten i Nackas skolor fortsatte att ligga på mycket höga nivåer. 
Överenskommelsen om tunnelbana till Nacka och visionsarbetet om Nacka stad innebar 
att stora och viktiga steg togs för att förverkliga strategierna i kommunens översiktsplan. 
 
Kommunens ekonomiska resultat var 84 miljoner kronor, vilket var 13 miljoner kronor 
bättre än budget. Balanskravsresultatet var 102 miljoner kronor, vilket var 32 mnkr bättre 
än budget och betydligt bättre än 2012. De allra flesta nämnder och verksamheter redovisar 
resultat i linje med eller bättre än budget. Att resultatet blev bättre än budget berodde också 
på större skatteintäkter och lägre räntekostnader för lån än budgeterat, m.m. Vissa 
verksamheter redovisade underskott, exempelvis lokalenheten och den kommunala 
produktionen av förskola och skola och sociala stödresurser. Viktiga nyckeltal som följs för 
att mäta målen för kommunens ekonomi har förbättrats men fortsatt förbättring krävs bl.a. 
mot bakgrund av kommunens kommande stora investeringsbehov. 
 
I enlighet med kommunens riktlinjer kan en avsättning till resultatutjämningsreserven göras 
med 41 miljoner kronor eftersom det goda balanskravsresultatet medger detta. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 69 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2014 
Nacka kommuns årsredovisning för 2013 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 69 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

• Kommunfullmäktige beslutar om en avsättning till resultatutjämningsreserv med 41 
miljoner kronor. 

• Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2013. 
 

Yrkande 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Leif Holmberg och Jan-Eric Jansson, Linda 
Norberg, Ylva Sandström, Eva Öhbom Ekdahl, Tobias Nässén, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman ingav följande för Socialdemokraternas  fullmäktigegrupp. 
 
 ”Vid första anblicken ser bokslutet bra ut, då kommunen gör bättre än budget. Dock finns 
det faktorer som ger skäl till oro. Främsta anledningen till att det nuvarande resultatet är att 
skatteintäkterna har varit högre än beräknad, trots att inflyttningen har varit lägre än 
beräknad. Detta vittnar om en felberäkning av skatteunderlaget vid tiden för förra 
budgeten, och fungerar nu som en kommunikations-’airbag’ för att visa upp friserad 
resultat ett valår. Å andra sidan har detta inneburit att den moderata felkalkyleringen med 
för låga intäkter har inneburit lägre satsningar på välfärden i kommunen under året. Viljan 
att visa upp snygga siffror har därmed gått ut över verksamhetens kvalitet. Detta är 
beklagligt. 
  
Våra invånare får betala en förtäckt extra skatt på ca 15 Mkr genom att kommunens 
elnätsmonopol får betala en extra utdelning. Det är en kortsiktigt, oansvarigt och 
populistiskt. Nacka står inför en stor befolkningsinflyttning och stort behov av 
uppgradering av elnätet. Den moderatledda majoriteten riskerar framtidens elnätskapacitet 
för att täcka över sina ekonomiska tillkortakommanden.” 
 
Mats Gerdau ingav följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
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”Årsredovisningen för 2013 visar att Alliansmajoriteten har förmåga att ta ansvar både för 
ekonomi och verksamhet, såväl kortsiktigt som långsiktigt. Jag vill särskilt lyfta fram 
följande. 
  

• Ekonomin är god. Det är ett överskott (enligt balanskravet) på 102 Mkr, vilket ska 
jämföras med budget på 74 Mkr och 2012 års resultat på 33 Mkr. Kommunens lån 
ökar endast med 138 Mkr, trots nettoinvesteringar på 570 Mkr. Skatteintäkterna 
ökade med 258 Mkr jämfört med 2012, vilket beror på att vi blir fler invånare och 
fler som jobbar och betalar skatt. Tillväxten innebär att vi har mer pengar att 
använda till välfärd utan att höja skattenivån.   

• Medborgarna är fortsatt nöjda med verksamheterna. 80% kan rekommendera andra 
att flytta till kommunen (63% i riksgenomsnitt). Särskilt glädjande är att andelen 
som är nöjda med hur kommunen sköter skolan och ger stöd till utsatta är hög. 
Även elevernas resultat i skolan fortsätter att ligga i topp.  

• Arbetet med stadsutvecklingen drivs intensivt och med bred förankring. På västra 
Sicklaön ska en tät och blandad stad byggas med plats för 14 000 bostäder, 10 000 
arbetsplatser och nya parker. Det möjliggörs genom det avtal om tunnelbana till 
Nacka som vi förhandlat fram under året. Parallellt drivs centrumförnyelsen i 
övriga delar av kommunen.  

  
I resultatet finns både kostnader och intäkter av engångskaraktär. Exempelvis är Nacka 
Energi ett välskött företag som redovisar ett större överskott än planerat (15 Mkr), bl a 
beroende på framgångsrik sidoverksamhet. Vidare har kommunen fått återbetalning på 
sjukförsäkringspremier (45 Mkr), tack vare lyckade insatser för att minska sjukskrivningarna 
i kommunsektorn. På kostnadssidan finns ökad pensionsavsättning (39 Mkr) och 
nedskrivning av ett antal exploaterings- och investeringsprojekt (bl a Danvikslösen och 
Velamsund, totalt 39 Mkr).   
  
Slutligen vill vi påminna om vikten för oss i kommunen av att det drivs en nationell politik 
för fler jobb. Sedan Alliansregeringen tillträdde har över 200 000 nya jobb skapats. Att fler 
jobbar och betalar skatt säkrar skatteintäkterna i kommunerna. Därför ser vi med stor oro 
på förslag från S, V och MP i riksdagen om att göra det dyrare att jobba och anställa, och 
höja och införa nya bidrag för dem som inte jobbar. Det skulle slå direkt mot Nackas 
möjligheter att fortsätta satsa på skolan och äldreomsorgen. Samma partier har också 
föreslagit hårdare skatteutjämning, vilket skulle kosta Nacka 76 Mkr. Lokalt i Nacka 
presenterar de nya ofinansierade förslag på nästan varje sammanträde. Vi menar att det är 
en oansvarig och oseriös oppositionspolitik som bäddar för stora skattehöjningar och/eller 
nedskärningar i verksamheten.” 
 
Jan-Eric Jansson ingav följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp 
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Årsredovisningen för 2013 visar att Nacka är en stabil kommun även ekonomiskt. Att 
behovet av investeringar för barnomsorg, skola och äldreomsorg ökar med ett växande 
befolkningsunderlag är naturligt. 
 
Sveriges kommuner har i snitt en skuldsättning på 60.000 kr/invånare. Belåningen per 
invånare i Nacka är 19.000 kr. Nacka har dessutom åttonde lägsta skattesatsen. Dessa fakta 
visar att vi har råd även i framtiden med både god barnomsorg och god äldreomsorg. 
Bostadsbyggandet i Nacka, med cirka 500 bostäder per år, är för litet i förhållande till 
behoven och det vi åtagit oss, bland annat genom tunnelbaneavtalet. 
 
Vi Kristdemokrater menar också att kommunen kan bli effektivare, både i förvaltning och i 
byggandet av fastigheter för egna behov inom kommunens centrala uppdrag. 
Nacka kommun är unikt i bekämpandet av arbetslöshet och utanförskap. Kommunen 
ligger redan nu bland de EU-länder som har lägst arbetslöshet. Men vi kristdemokrater 
fortsätter att se individen, och fortsätter därför att bekämpa arbetslösheten under mottot 
’Varje individ i arbete är en vinst’ – i synnerhet för personen själv. 
 
En stabil ekonomi skapar möjligheter. Och ytterst är det de engagerade medarbetarna som 
skapade förbättringarna för den medborgare som under 2013 behövde kommens tjänster. 
De är väl värda ett stort tack.” 
 
Hans Peters ingav följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp 
 
”Nacka kommuns årsredovisning uppvisar ett bättre resultat än budget. Resultatet blev 84 
mkr och balanskravsresultatet landade på 102 mkr. Kommunens resultat har nu successivt 
förbättrats under de senaste åren. Förbättringen är påtaglig jämfört med det svåra året 
2011. Kommunstyrelsen har tagit ett fastare grepp kring investeringar och 
fastighetsunderhåll men också en allmänt förbättrad kostnadskontroll i alla verksamheter 
och i alla nämnder har nu givit resultat. Trots det förbättrade resultatet har satsningar gjorts 
inte minst inom miljöområdet, skolan och kulturen. Med en bra skött ekonomi blir det 
pengar över att satsa på angelägen samhällsservice och välfärd. 
 
Det kvarstår dock ett stort behov av underhåll i många kommunala fastigheter, inte minst 
lokaler för skola och förskola. Inom det området måste anslagen öka under kommande år 
för att undvika kapitalförstöring och dyrare felavhjälpande underhåll längre fram i tiden. 
 
Vidare behöver prognossäkerheten ses över, särskilt vad gäller T2 och månadsrapporter 
som lämnas i oktober och november. Det dök tyvärr upp en del lite större avvikelser i 
nämnderna i bokslutet jämfört med T2.”  
 
Agneta Johansson ingav följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Nacka kommuns årsbokslut uppvisar ett resultat som är bättre än budget men det beror 
inte på kommunens egna insatser. Istället är det återbetalning på AFA-premier, extra 
utdelning från Nacka stadshus och högre skattenetto än budgeterat som blåser upp 
överskottet. Räknar man bort dessa poster som inte är resultat av kommunens egen 
verksamhet så krymper överskottet ihop kraftigt. Förhållandevis låg arbetslöshet, låg andel 
invånare med försörjningsstöd, bra betyg i skolan osv avspeglar snarare segregationen än 
kommunens insatser, dvs i Nacka bor i stor utsträckning resursstarka - välutbildade och 
välavlönade - invånare. 
 
Revisorerna kommer fortfarande med kritik när det gäller styrning, uppföljning och 
kontroll i fråga om fastighetsunderhåll och investeringar. Det är anmärkningsvärt att 
samma kritik har framkommit i flera år utan att bristerna avhjälpts. 
 
Majoriteten i Nacka lägger tyngdpunkten på sin version av valfrihet, dvs kundval och lägsta 
möjliga kommunalskatt. Istället för att riskera att kommunala pengar försvinner ut ur 
välfärden som vinster i privata anordnares fickor så är Vänsterpartiets inriktning 
likvärdighet i verksamheten, minskad segregation, god kommunal service till alla 
medborgare och långsiktighet i ekonomin.” 
 
 
Sidney Holm ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Om årets resultat är bra eller inte beror på hur man ser på saken och i det här fallet är det 
bara Alliansen som har fått yttra sig och betygsatt sig själva. I årsredovisningen går bl.a. att 
läsa:  
’2013 hamnade Nacka på fjärde plats i listan över de bästa näringslivskommunerna. Vi blev årets 
återvinningskommun och våra skolresultat låg bland de bästa i landet’ 
Sett ur en annan synvinkel skulle man kunnat skriva:  
’2013 tappade Nacka i placering på listan över de bästa näringslivskommunerna. Vi blev sämst på 
återvinning i länet och tack vare en långtgående segregering ligger våra skolresultat bland de bästa i landet’ 
 
Man skriver stolt att årets resultat blev 13 Mkr bättre än budgeterat men skulle istället ha 
kunnat skriva att resultatet blev 39 Mkr (122,6-84=38,6) sämre än förra året, trots ett 
rekordstort koncernbidrag från Nacka Energi på 29,5 Mkr.  
 
Årets resultat blev sämre än året innan, självfinansieringsgraden av investeringar är 
fortfarande anmärkningsvärt låg, låneskulden fortsätter att öka trots att den stora 
expansionen i Nacka ännu inte på allvar har kommit igång. 
 
Kommunen har inte uppfyllt målet om självfinansieringsgraden av investeringar varken för 
2010, 2011, 2012 eller 2013. I själva verket ser det väldigt dystert ut när man ser ännu 
längre tillbaka i tiden, men vi har i alla fall lyckats hålla en av landets lägsta 
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kommunalskatter, kanske ingenting nästa generations skattebetalare kommer att tacka oss 
för. En självfinansieringsgrad på över 100 % över tid, dvs. att ’rätta munnen efter matsäcken’ är 
ett av de viktigaste finansiella målen för en kommun. Eftersom det ser illa ut i 
årsredovisningen har man nu beslutat att som lösning, framöver slopa 
självfinansieringsgraden som ett av kommunens viktiga ekonomiska nyckeltal. 
Kommunens fastighetsbestånd lider av eftersatt löpande underhåll och om detta hade 
skötts på ett korrekt sätt hade årets vinst blivit utraderad, men det är ju som sagt valår. 
Vi kan dock glädjas över att kommunen betalat lägre räntor på sina lån än budgeterat. 
Detta beror delvis på att man under 2013 har börjat omstrukturera lånen helt i enlighet 
med ett politikerinitiativ från Miljöpartiet de gröna.” 
 
- - - - - 
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§ 90 Dnr KFKS 2012/156-040 

Revisionsberättelse för 2013 och ansvarsfrihet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvars-
frihet. 
 
Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter och ersättare som hade förtroendeuppdrag i 
kommunstyrelsen och nämnderna under 2013 inte deltar i den del av ärendet som avser 
kommunstyrelsen eller respektive nämnd.  
 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 
nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i 
kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 
 

 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2014 
Revisionsberättelse 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag. 
 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”De senaste åren har Miljöpartiet återkommande framfört kritik mot svagheter i 
kommunens nuvarande investeringsprocess, någonting som också påtalats från 
kommunens revisorer vid upprepade tillfällen. När det gäller bristerna i 
fastighetsunderhållet som också kritiseras av revisorerna, hoppas vi i Miljöpartiet att 
grundidéerna från lokalenhetens ekonomiska utblick (KSSU 2014-04-29) kan genomföras 
för att säkra pengar till nödvändigt löpande underhåll. 
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Vidare anser Miljöpartiet liksom revisorerna att en åtgärdsplan för att komma till rätta med 
de påtalade bristerna behöver upprättas. I de fall kommunen inte har samma uppfattning 
som revisorerna om vad som är en brist, bör detta särskilt redogöras för.” 
 
- - - - - 
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§ 91 Dnr KFKS 2014/141-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 
126:12, hyresrätter på Helgesons väg, Finntorp 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 126:12 till  
552 000 kr/år samt en sänkning av avgälden så länge upplåtelseformen är hyresrätt till 
168 000 kr/år. Den nya avgälden gäller fr.o.m. den 1 juli 2015. 
 

Ärendet 
Tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 126:12 höjs till 552 000 kr/år men så länge 
tomträtten upplåts för hyresrättsändamål är den årliga avgiften 168 000 kr/år. 
 
Omregleringstidpunkten är 1 juli 2015. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 65 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 27 februari 2014 
Bilaga 1 Karta 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 65 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 126:12 till  
552 000 kr/år samt en sänkning av avgälden så länge upplåtelseformen är hyresrätt till 
168 000 kr/år. Den nya avgälden gäller fr.o.m. den 1 juli 2015. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 92 Dnr KFKS 2014/218-256 

Upplåtelse av tomträtt Älta 35:327 och 35:328 inom 
detaljplan för Södra Hedvigslund, DP 421 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagna tomträttavtal med 
tillhörande överenskommelser som sidoavtal.  
 
Tomträttsavtalen innebär att fastigheterna Älta 35:327 och 35:328  upplåts till Småa AB 
med en avgäld på 343 800 kr/år och fastighet.  
 
Överenskommelserna, som utgör sidoavtal till tomträttsavtalen, innebär att avgälden sänks 
under förutsättning att bostäderna upplåts med hyresrätt. Under den första 
avgäldsperioden är avgälden med nedsättning 105 050 kr/år och fastighet. 
 

Ärendet 
De aktuella fastigheterna ligger inom detaljplan för Södra Hedvigslund, DP 421. 
Tillträdesdagen är 1 maj 2014.Tomträttsavtal tecknas och avgälden sätts till 343 800 kr/år 
(180 kr/kvm ljus BTA). Överenskommelser tecknas avseende nedsättning av avgälden vid 
upplåtelse av hyresrätt. Avgälden enligt överenskommelserna är 105 050 kr/år (55 kr/kvm 
ljus BTA) 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 66 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 mars 2014 
Bilaga 1 Tomträttsavtal Älta 35:327 
Bilaga 2 Sidoavtal Älta 35:327 
Bilaga 3 Tomträttsavtal Älta 35:328 
Bilaga 4 Sidoavtal Älta 35:328 
Bilaga 5 Detaljplanekarta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 66 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagna tomträttavtal med 
tillhörande överenskommelser som sidoavtal.  
Tomträttsavtalen innebär att fastigheterna Älta 35:327 och 35:328  upplåts till Småa AB 
med en avgäld på 343 800 kr/år och fastighet.  
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Överenskommelserna, som utgör sidoavtal till tomträttsavtalen, innebär att avgälden sänks 
under förutsättning att bostäderna upplåts med hyresrätt. Under den första 
avgäldsperioden är avgälden med nedsättning 105 050 kr/år och fastighet. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 93 KFKS 2014/241-045 

Obligationslån genom MTN-program och ändrat 
genomsnittligt räntebindningsmandat 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska starta upp ett obligationsprogram 

i form av ett så kallat Medium Term Note program (MTN-program) med en 
låneram på 1 miljard svenska kronor.  

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att det ska göras ett tillägg till reglementet för 

medelsförvaltning avseende MTN-program och private placement (PP) som tillåtna 
finansieringsalternativ. Vidare justeras reglementet så att tillåtet intervall för den 
genomsnittliga räntebindningen är 1-5 år. 

 

Ärendet 
Kommunen ska använda obligationslån i form av MTN-program (obligationer) för att få 
fler och billigare lånemöjligheter med längre löptid som komplement till företagscertifikat 
och lån via bank. 
 
MTN-programmet har till syfte att diversifiera låneportföljen genom att ge tillgång till fler 
lånealternativ. Målsättningen är att programmet som uppgår till 1 miljard totalt successivt 
ska ersätta delar av de befintliga lånen, men även användas som alternativ vid framtida 
lånebehov i de fall det är mer kostnadseffektivt. Obligationslån som lånealternativ kommer 
initialt innebära vissa startkostnader och en ökad administrativ börda för kommunen, vilket 
med marginal uppvägs av en sänkning av kommunens lånekostnader enligt de beräkningar 
som har gjorts. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 67 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 april 2014 § 67 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska starta upp ett obligationsprogram 
i form av ett så kallat Medium Term Note program (MTN-program) med en 
låneram på 1 miljard svenska kronor.  
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2. Kommunfullmäktige beslutar att det ska göras ett tillägg till reglementet för 
medelsförvaltning avseende MTN-program och private placement (PP) som tillåtna 
finansieringsalternativ. Vidare justeras reglementet så att tillåtet intervall för den 
genomsnittliga räntebindningen är 1-5 år. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande. 
1. Kommunstyrelsen ger under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt 

ovan ekonomidirektören och budgetcontrollern var för sig uppdraget att starta upp 
ett MTN-program (obligation) och därefter löpande nyttja programmet vid de 
tillfällen det är mer kostnadseffektivt än traditionell bankfinansiering. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Bättre sent än aldrig, äntligen genomförs Miljöpartiets förslag från 2011 om att emittera 
egna obligationer. Fullt genomfört bör kommunen spara 20 Mkr/år framöver, lågt räknat.” 
 
 
- - - - - 
  



 40  
 28 april 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 94 KFKS 2013/605-616 

Förlängd daglig SFI-utbildning 
Motion den 10 september 2013 av Zakia Mirza (S) och Tuija Meisaari-Polsa (S). 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 
Sedan 2013 erbjuds alla heltids SFI-utbildning, antingen som enbart undervisning eller i 
kombination med praktik. För SFI-elever med försörjningsstöd är praktikdelen 
obligatorisk. För övriga elever är praktiken ett erbjudande. För att inte försvåra elevernas 
möjligheter till arbete och egen försörjning parallellt med SFI-studierna beslutar 
kommunfullmäktige att avslå motionen.  
 

Ärendet 
Goda språkkunskaper är nyckeln till en framgångsrik integration. Den 12 september 2012 
beslutade arbets- och företagsnämnden att införa praktik för SFI-elever från och med 2013. 
För SFI-elever med försörjningsstöd är praktiken obligatorisk och målsättningen är att 
studier, praktik och andra arbetsrelaterade insatser ska motsvara heltidsinsatser. För övriga 
SFI-elever är praktiken frivillig, bland annat med hänsyn till att praktiken inte ska försvåra 
elevens möjligheter till arbete, och egenförsörjning, parallellt med studierna. Det finns 
därmed mycket som talar för att få SFI-elever utan försörjningsstöd kommer att efterfråga 
SFI och praktik under åtta timmar per dag. 
 
Då daglig SFI-utbildning redan erbjuds från och med 2013 enligt tidigare beslut i arbets- 
och företagsnämnden avslår kommunfullmäktige förslagen i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 70 
Arbets- och företagsnämnden den 19 februari 2014 § 3 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 4 februari 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 70 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Sedan 2013 erbjuds alla heltids SFI-utbildning, antingen som enbart undervisning eller i 
kombination med praktik. För SFI-elever med försörjningsstöd är praktikdelen 
obligatorisk. För övriga elever är praktiken ett erbjudande. För att inte försvåra elevernas 
möjligheter till arbete och egen försörjning parallellt med SFI-studierna avslås motionen.  

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 19 februari 2014 § 3 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom 
daglig SFI-utbildning erbjuds från och med 2013 enligt tidigare beslut i arbets- och 
företagsnämnden. 
 

Yrkanden 
Tuija Meisaari Polsa yrkade, med instämmande av Camilla Carlberg bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Ylva Sandström,  Monica Brohede 
Tellström, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Jan-Eric Janssons yrkande mot Tuija Meisaari Polsas 
yrkande och fann att Jan-Eric Janssons yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Jan-Eric Janssons yrkande och 21 röster 
för Tuija Meisaari Polsas yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med 
Jan-Eric Janssons yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Zakia Mirza anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig och ingav 
följande. 
 
”Med vår motion ’Förlängd den dagliga SFI-undervisningen’ vill vi ställa krav på 
utbildningsanordnarna så att de erbjuder åtta timmars SFI-utbildning om dagen inklusive 
2–4 timmars språkpraktik för alla SFI-elever och inte bara för SFI-elever med 
försörjningsstöd (10–20 procent av SFI-eleverna). Då skulle de SFI-elever som inte uppbär 
försörjningsstöd kunna välja fler timmar per dag, t.o.m. heltidsinsatser. På så sätt kan de 
snabbare förvärva kunskaper i det svenska språket och komma till egenförsörjning eller 
vidare studier. Värt att observera är att beslut enligt motionens förslag inte skulle kosta 
något för kommunen, eftersom ersättningssystemet inte är beroende på antalet 
undervisningstimmar om dagen.  
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Enligt tjänsteskrivelsen erbjuds redan denna möjlighet. Dessutom tror man inte att SFI-
eleverna skulle efterfråga SFI och praktik under åtta timmar per dag. Efterfrågan vet vi 
först när möjligheten att välja fler timmar, t.o.m. heltid, finns. När det gäller tidigare beslut 
är de inte lika omfattande som vår motion. Det finns ett beslut om heltidsinsatser för SFI-
elever som uppbär försörjningsstöd. Däremot saknas motsvarande beslut om 
heltidsinsatser för övriga SFI-elever. Dels är den check som nämnden har tagit beslut om 
inom ramen för kundval SFI endast ett incitament för anordnare och inte ett krav på dem 
att erbjuda heltidsinsatser för alla SFI-elever. Dels står det inte i något beslut att checken 
innebär möjlighet till heltidsinsatser. Det som nämns är 100 timmars praktik per kurs som 
riktmärke, men det är inte samma sak som att anordnarna ska erbjuda heltidsinsatser för 
alla SFI-elever.” 
 
 

Protokollsanteckningar 
Camilla Carlberg lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet delar motionens krav på att de som går på SFI-undervisning också ska ges 
språkpraktik. Dock har vi varit kritiska till hur SFI-undervisningen arrangeras genom 
privata företag via kundval. I den situation som SFI-eleverna är som nykomlingar i Sverige 
är den valfrihet som kundvalet ger i praktiken bara en chimär. Vi vet alla att kvaliteten på 
SFI-undervisningen har stora brister och inte tar tillvara elevernas inneboende kraft och 
initiativförmåga. Vi är alltså emot kundvalet och skulle vilja att SFI-undervisningen återtas i 
kommunal regi, det skulle kunna ge bättre kvalitet. Frågan om språkpraktik skulle dock vara 
lika giltig i det fallet.” 
 
- - - - - 
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§ 95 KFKS 2013/402-330 

Kommunala fruktträd och bärbuskar 
Motion den 17 juni 2013 av Pyret Due Hedlund, Mattias Qvarsell, Ingela Birgersson och 
Tuija Meisaari-Polsa (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att arbetet för att alla nackabor ska ha möjlighet att nyttja bär 
och frukt på allmän mark pågår. Detta sker genom information och kommunikation samt 
inom ramen för det strategiska arbetet om ekosystemtjänster. 
 
Motionen anses härmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen i samarbete med föreningar och privatpersoner, ska 
inventera fruktträd och bärbuskar som växer på kommunens mark.Vidare föreslås att det 
ska tas fram en skötselplan för dessa fruktträd och bärbuskar samt att informera om vilka 
fruktträd och bärbuskar som finns på kommunens mark och att det är fritt fram att plocka 
dessa naturgåvor. 
 
Att på sedvanligt vis inventera alla fruktträd och ta fram en skötselplan i samarbete med 
föreningar bedöms bli mycket resurskrävande. Däremot har park- och naturenheten 
annonserat i lokalpressen för att informera nackaborna om att det är tillåtet att plocka bär 
och frukt på kommunens mark. Information ges även på www.nacka.se där det även 
upplyses om två webbinitiativ som ger allmänheten information om var de kan hitta 
bärbuskar och fruktträd eller hämta överbliven frukt hos privata tomtägare.  Park- och 
naturenheten arbetar också på en övergripande nivå där alla ekosystemtjänster inkluderas, 
varav ekosystemtjänsten odling av bär och frukt ingår. Därmed anses skötselbehovet också 
åtgärdat.  
 
Mot bakgrund av att de arbetsinsatser som föreslås i motionen pågår anses härmed 
motionen färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 71 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 november 2013 
Naturreservatsnämnden den 23 oktober 2013 § 53 
Tekniska nämnden den 22 oktober 2013§ 192  
Annons 
Motion 

http://www.nacka.se/
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 71 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att arbetet för att alla nackabor ska 
ha möjlighet att nyttja bär och frukt på allmän mark pågår. Detta sker genom information 
och kommunikation samt inom ramen för det strategiska arbetet om ekosystemtjänster. 
Motionen anses härmed färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 22 oktober 2013 § 192 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktiga att notera att park- och naturenheten 
fortsätter att arbeta för att alla nackabor skall ha möjlighet att nyttja bär och frukt på allmän 
mark. Motionen anses härmed färdigbehandlad. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 23 oktober 2013 § 53 
Naturreservatsnämnden föreslår kommunfullmäktige att notera att park- och naturenheten 
fortsätter att arbeta för att alla nackabor skall ha möjlighet att nyttja bär och frukt på allmän 
mark. Motionen anses härmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mattias Qvarsell yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mattias Qvarsells yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckning 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Det finns väldigt många fruktträd på kommunens mark som om de sköttes skulle 
producera mycket mer frukt till glädje för kommunens invånare. Detta är ett jobb vi i 
Miljöpartiet tycker kommunen ska initiera. Kanske i form av sommarjobb för 
skolungdomar eller via något socialt företag typ ’Odla med solen’.” 
 
- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2013/240-539 

Alternativt förslag för ombyggnad av Slussen  
Motion den 15 april 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att Nackas agerande i relation till Stockholm hittills 

har och i fortsättningen primärt ska gynna kollektivresenärernas bekvämlighet och 
framkomlighet i Slussen. Nacka tar inte ställning till sådana planfrågor som det är 
upp till Stockholm stad att hantera annat än som remissinstans. Nacka saknar därtill 
grund för att göra annan bedömning än Stockholms stad av förslag till lösning av 
den alternativa typ som ”Slussen plan B” utgör.  

2. Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen löpande följer Nackas insatser i 
samband med Slussens ombyggnad, hur de förväntade trafikstörningarna ska 
hanteras och vilka ytterligare insatser som kan vara möjliga att genomföra. 

3. Motionen anses härmed färdigbehandlad.  
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att  

• att den så kallade plan B förs som det alternativ som gynnar Nackas invånare på det 
bästa sättet i Slussenbyggnationen 

• att Nackas ledning aktivt förhandlar med Stockholms stad med sikte på att primärt 
gynna kollektivresenärernas bekvämlighet och framkomlighet i Slussen 

 
När det gäller förslagen i motionen bedömer kommunfullmäktige att Nacka har framfört 
och löpande framför förslag som gynnar Nackas resenärer, genom löpande kontakter såväl 
genom tjänstemännens arbete som genom politiska beslut. Det är dock Stockholm stad 
som har rådighet att besluta om detaljplanen. Redovisning av hur de förväntade 
trafikstörningarna ska hanteras och vilka ytterligare insatser som kan vara möjliga att 
genomföra har gjorts i eget ärende och tjänsteskrivelsen läggs som bilaga till detta ärende. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 80 
Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 171 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den17 februari 2014 
Motion  
Tjänsteskrivelse 3 februari 2014 ”Nackas insatser i samband med Slussens ombyggnad”, 
redovisning med anledning av kommunstyrelsens uppdrag den 25 mars 2013 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 april 2014 § 80 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Kommunfullmäktige noterar att Nackas agerande i relation till Stockholm hittills 
har och i fortsättningen primärt ska gynna kollektivresenärernas bekvämlighet och 
framkomlighet i Slussen. Nacka tar inte ställning till sådana planfrågor som det är 
upp till Stockholm stad att hantera annat än som remissinstans. Nacka saknar därtill 
grund för att göra annan bedömning än Stockholms stad av förslag till lösning av 
den alternativa typ som ”Slussen plan B” utgör.  

2. Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen löpande följer Nackas insatser i 
samband med Slussens ombyggnad, hur de förväntade trafikstörningarna ska 
hanteras och vilka ytterligare insatser som kan vara möjliga att genomföra. 

3. Motionen anses härmed färdigbehandlad.  

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 171 
Kommunstyrelsen beslutade att återremittera ärendet till stadsledningskontoret för 
komplettering med underlag om hur trafikstörningarna under ombyggnaden av Slussen kan 
minimeras, i enlighet med det uppdrag som gav i kommunstyrelsen 2013-03-25. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Per Chrisander yrkade att ärendet skulle återremitteras för att Nacka kommun skulle 
kontakta Värmdö och Stockolms kommuner och Stockholms läns landsting för att 
diskutera möjligheterna att tillsammans utreda det så kallade ”Slussen plan B”. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden vägrade, med stöd av 5 kap 45 § kommunallagen att ställa proposition på Per 
Chrisanders yrkande då hon bedömde att förslaget innebar att ett nytt ärende skulle väckas. 
 
Ordföranden ställde proposition på Hans Peters yrkande mot Christina Ståldals yrkande 
och fann att Hans Peters yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 39 röster för Hans Peters yrkande och 6 röster för Christina Ståldals 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Hans Peters yrkande. 16 
ledamöter avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
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• Voteringslista 
 

Reservationer 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet.. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Slussen är en av Nacka viktigaste platser då den både säkrar vår försörjning av dricksvatten 
från Mälaren, och utgör ett nav i trafiken från Nacka. En modern och hållbar stad 
prioriterar gång-, cykel- och kollektivtrafik före biltrafiken, inte tvärt om. Därför måste nya 
Slussen ha en effektiv buss- och spårterminal i närhet till tunnelbanan. Cykel- och 
gångvägarna behöver ges företräde och kollektivtrafik på vatten ska också planeras in. 
Eftersom Nya Slussens planerade bussterminal inte kan byggas måste det till ett större 
omtag. Nackalistan föreslår att kommunen ska ”driva Plan B” vilket inte är realistiskt utan 
en grundligare utredning av förslaget. Därför föreslog Miljöpartiet att Nacka kommun 
skulle ta ett initiativ till en utredning av ”Plan B” för att se om förslaget eller delar av det är 
möjligt att använda. Vi beklagar ordförandens beslut att inte ta upp vårt förslag till 
omröstning. 
 
Oavsett om man kallar det plan A, B eller C så behövs det ta fram en ny kreativ lösning 
som ryms inom de detaljplaner för Slussen som idag är möjliga att använda. Någon måste 
ta ett initiativ och vi beklagar handfallenheten hos de styrande Allianserna både här i Nacka 
och Stockholms stad. 
 
- - - - - 
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§ 97 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Överklagande av beslut om inrättande av naturreservat enligt miljöbalken; nu fråga om 
avvisning 
 
- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2014/360-319 

Motion om bullerskydd utmed Värmdöleden 
Motion den 28 april 2014 av Johan Kjellman m fl (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2014/362-539 

Motion om kollektivtrafiken på Älgö 
Motion den 28 april 2014 av Staffan Waerndt (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 100 Dnr KFKS 2014/361-319 

Interpellation om bullerskydd utmed Värmdöleden 
Interpellation den 28 april 2014 av Johan Kjellman (NL) 
 
Johan Kjellman anhöll om att till tekniska nämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 101 Dnr KFKS 2014/363-539 

Interpellation om förutsättningar för kollektivtrafik till 
Älgö 
Interpellation den 28 april 2014 av Staffan Waerndt (NL) 
 
Staffan Waerndt anhöll om att till tekniska nämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2014/635-049 

Risker för korruption och mutor 
Interpellation den 28 april 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Mattias Qvarsell (S) 
 
Gunnel Nyman Gräff och Mattias Qvarsell anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2014/364-283 

Interpellation om hyresmodellen 
Interpellation den 28 april 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Zakia Mirza (S) 
 
Gunnel Nyman Gräff och Zakia Mirza anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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